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 משולחן מנהל הקהילה | צביקי וייל

זכינו לחגוג את אירועי ימי הזיכרון והעצמאות בצורה מכובדת ויפה, תודה לצוותי הטקסים, ועדת תרבות, אילת, אייל 

רובינסון וקובי שחם, ולכל העוסקים במלאכה. תודה מיוחדת לקלמן יעיר הבלתי נלאה שהתנדב לקשט בדגלי ישראל את 

 הקיבוץ כולו. 

 צוות שמות רחובות התכנס לישיבתו הראשונה, בה התחילו להתגבש רעיונות ומיפוי הרחובות הנדרשים. 

אנו ערים לבעיות במחזור הבקבוקים והמיכלים, שנובעות מחוסר תפקוד מספק של תאגידי המחזור, נמשיך ללחוץ כדי  

 לשפר את המצב. תודה לאביעד, לאורי וליהודה על המאמצים.

בפגישתי השבוע עם עמרי כרמי הוא תיאר את סך הפעולות הננקטות כדי לשפר את בטחון התושבים, גם לאור המצב 

הגברת הפיקוח  –הבטחוני. בין היתר נפגש עמרי עם ו. ביטחון, עם קצין ההגמ"ר ועם גורמי הצבא. בין הפעולות הנשקלות 

 על עובדים פלסטינאים ביישוב.

מפגשי שיתוף ציבור בנושא תכנון התב"ע התחילו במפגש מרובה משתתפים ומשתתפות אותו הובילו שגיא זיו ודניאל  

אלדר. כמה טוב היה לראות את הכוחות המקצועיים שיש בקהילתנו, ואת ההשתתפות הרבה. פירוט על המשך התהליך 

באולם הישיבה. תודה גם לישיבה על העמדת  2..5בדברים של יצחק בהמשך. נשמח מאוד לפגוש את כולכם ביום שישי 

 האולם לרשותנו. ותודה לאיילת ולאיל על הסיוע הלוגיסטי.

ככל הנראה יועמד תקציב ייחודי לחידוש שניים או שלושה קראוונים שיוכלו להיות פוטנציאל ל"בית ראשון במולדת"  

עבור עולים מאוקראינה. בעבר כבר עברו במעלה גלבוע מספר לא מבוטל של משפחות שקיבלו כאן את הליווי, הסיוע 

 .והדחיפה הראשונית לקליטה מיטבית בארצנו ונשמח להמשיך במסורת הזו 

השבוע נפגשתי עם ראשי הצוותים העוסקים במיסוי ותקציב, בקרן ההשקעות ובקשרים עם גורמי חוץ, ושוב התרשמתי 

 מהעומק ומהיסודיות של מתנדבי מעלה גלבוע. נקווה להגיע להחלטות טובות ומשמעותיות.

 לסיום, מבקש להשלים חוב קטן, ומצורפים כאן )בגרסה הדיגיטלית( פרוטוקולים מישיבות הנהלה שטרם פורסמו.

 

 מעלה גלבוע בונה עתיד | יצחק ריבלין

 .)מתוך פרשת השבוע( "והארץ לא תימכר לצמיתות כי לי הארץ, כי גרים ותושבים אתם עמדי"

מתוך הבנה שהארץ, ובתוכה כברת האדמה הקטנה עליה קיימת מעלה גלבוע, לא ניתנה לנו לצמיתות, וכדי שנהיה ראויים  

 .להיות תושבים עליה, אנחנו ניגשים לתכנון הפיזי של מעלה גלבוע לשנים הקרובות

ציבור גדול של תושבים האזין השבוע להרצאה שפתחה את תהליך שיתוף הציבור בגיבוש העקרונות לתכנון. נחשפנו 

 .למושגי תכנון ודמוגרפיה, לדגמים שונים של ישובים ולדילמות הקשורות להתרחבות ישובים

ל מבחינת תכנון ומבחינה דמוגרפית ואת "ביום שישי הבא ניפגש לבוקר קהילה במסגרתו נכיר את המצב הקיים של מעג

 האפשרויות העומדות לפנינו,  ובעיקר נשתף דעות ועמדות סביב השאלות המרכזיות שנושא התכנון הפיזי מעלה.

 .ע לעקרונות תכנון עבור אנשי המקצוע"תוצרי השיח יגובשו על ידי צוות ההיגוי של פרויקט התב

 .בהמשך התהליך יוצגו לישוב תכנונים עקרוניים )פרוגרמות(, לשם התייחסות, משוב וגיבוש העדפות

לאחר מכן צפוי תהליך ארוך של בניית התכנית ואישורה במסגרות השונות של מדינה, עד לאישור סופי וממנו להמשך 

 .פיתוח של הישוב

 .מסיבות שונות, אנחנו ניגשים לתהליך באיחור רב .הכנת תבע היא תהליך ארוך שלוקח מספר שנים

 .לכן, נשתדל לקיים את חלקינו בתהליך בקצב מהיר, אך בלי לפגוע בצורך שלנו לעצב נכון את עתיד הישוב

 .מעורבות ציבורית רחבה ככל שניתן היא תנאי ליצירת התכנית המתאימה והרצויה לנו כישוב

אז, ניפגש כולנו ביום שישי הבא לבוקר של מפגש )על ארוחת בוקר ונשנושים(, ללמידה וגיבוש תובנות ועמדות בנושא 

 התכנון הפיזי העתידי של מעלה גלבוע.

 



 אורטל בן צבי|  'אישה אל רעותה' -פרוייקט משימתיות 

  
 מלכישוע ונשות קהילת מעלה גלבוע תופסים תאוצה. –שמחה ומתרגשת לספר כי המפגשים בין נשות קהילת בית מיכל 

 רותי ותמר אלדר המקסימות, התכנסנו לקריאת מגילה לנשים. DJ לאחר המפגש הראשוני עם

 הנשים סיפרו כי עבורן זה היה צוהר להכרות עם עולם דתי ומעניין ממה שהן מכירות.

 תודה למארחות ולקוראות המוכשרות.
 

מפגש נוסף התקיים לפני חג הפסח. הנשים העשירו את הכניסה לחג בשיעור הכנה עם הדס כהן המופלאה ונשים אמיצות  

 שעזבו את הנקיונות והצטרפו גם הן.

 תודה רבה לנעמה יעיר וורדית דור על הסיוע.
 

ובמוצ"ש לפני שבועיים נפגשנו עם שולמית קיציס שהצליחה לסחוף אחריה בחן רב את כולנו לתנועתיות, הקשבה ושימת  

 דגש במישורים רבים על מהי חברות.
 

 תודה גדולה לכל מי שמצליחה לשמח אותנו בנוכחות ובהשתתפותה במפגשים אלו!

 תודה למעבירות הפעילויות, להילה שטיין וועדת משימתיות, לציפי פרחי ולאוריה גן.

 תודה לרותי על העזרה במפגש של שולמית. 

הנשים מוקירות תודה על מפגשים אלו שמאפשרים יצירת קשרים עם עולם בריא ושיח פשוט ונעים בין אישה אל רעותה. 

 רצ"ב מכתב תודה לקהילה.
 

 לשמחתנו, באמתחתנו מפגשים נוספים ומהנים שיצאו לפועל במהלך החודש הקרוב.

 נשמח בהצטרפות פנים מוכרות וחדשות.
 

 אסיים כמובן בתפילת השלוה:

ר בִיכוֹלתִי, וְאֵת הַתְבּננָה, אֲשֶ אֵלִי, תֵן בִי אֵת הַשַלְוָוה, לְקָבֵל, אֵת הַדְבָרִים שֶאֵין בִיכוֹלתִי לְשַנוֹתָם, אוֹמֶץ, לְשַנוֹת אֵת הַדְבָרִים 

 לְהַבְחין בֵין השְנַיִם. אָמֵן.

 

 סיפור על שוויון ועל עצמאות )יום העצמאות( | חנה בן צבי

כל שנה, בערב יום העצמאות, הגיע מוריס הצלם לצלם את כל ילדי הגן. למה דווקא ביום העצמאות? כי אז כולם היו  
 לבושים בבגדים מאוד חגיגיים, בכחול ולבן.

 –גם באותה השנה, קיבלו כל הילדים והילדות בגדים חדשים ממחסן הבגדים, וכל הבגדים היו בדיוק אותו הדבר 
 מכנסיים קצרים כחולים וחולצות לבנות חגיגיות.

מיד אחרי פורים נסעו גרטה וברטה התופרות הידועות של הקיבוץ לחפש ולקנות בד כחול למכנסי יום העצמאות של כל  
 הילדים. זה לא היה פשוט בכלל.

קודם כל הן היו צריכות לספור כמה ילדים יש בכל בתי הילדים, ולדעת מה מידת הבגדים של כל ילד וילד. אחר כך הן 
 לקחו נייר ועיפרון, ספרו, חיברו, הכפילו וחישבו כמה בד כחול צריך לקנות.

 לגבי החולצות, החליטו בישיבה של וועדת החינוך שהשנה לא יתפרו אלא יקנו חולצות מוכנות.

 אתם יודעים למה?

כי גרטה ראתה בעיתון, ומיד סיפרה לברטה, שאפשר לקנות בתל אביב חולצות מיוחדות ליום העצמאות עם דוגמה של 
 דגלים וסמלי החג.

בזמן שגרטה וברטה ישבו ליד מכונות התפירה ותפרו מכנסיים כחולים קצרים לכל הילדים של הקיבוץ, נסעו ברל ושמרל  
לתל אביב במשאית של הקיבוץ. ברל ושמרל היו אחראים על כל הקניות, ובשבוע שלפני יום העצמאות, הודיעו להם גרטה  

 וברטה שבפעם הבאה שהם נוסעים לקנות ממטרות, צינורות, פטישים ומברגים, הם צריכים לקנות גם חולצות.  

 "מה אנחנו מבינים בחולצות?" קראו ברל ושמרל כאיש אחד. "אתם לא צריכים להבין", אמרה גרטה.
 "הנה הכתובת של החנות", הוסיפה ברטה, "והנה רשימה של המידות והכמויות".

 "הכול כבר הוזמן, הם מחכים לכם" הרגיעה גרטה.



בבוקר של ערב יום העצמאות, הגיעו גרטה וברטה אל גן הילדים עם שתי תיבות קרטון ענקיות. בתיבה האחת היו 
 מכנסיים כחולים קצרים, ובתיבה השנייה היו החולצות החדשות הנהדרות מתל אביב.

כל חולצה הייתה נתונה בשקית צלופן מרשרשת, ולכפתור העליון של כל חולצה הייתה מוצמדת תווית מבהיקה בצבע 
 אדום, שעליה נכתב שם החנות. החולצות היו לבנות, ועליהן מודפסים דגלי ישראל, סמל המדינה וסמלים של חילות צה"ל.

 לושיק חשבה שהסמל האדום המבהיק שעל הכפתור העליון היה החלק הכי יפה בחולצה. 

פנינה הגננת ועדינה ולינה המטפלות קראו לילדים לפי סדר, בחרו מכנסיים כחולים וחולצה לבנה מקושטת בדגלים 
 וסמלים, לכל ילד ולכל ילדה לפי מידתו או מידתה.

פנינה הגננת ועדינה ולינה המטפלות תלשו מכל חולצה את התווית האדומה המבהיקה והלבישו את הילדים בזה אחר זה.  
 לאחר שסיימו, סירקו כל אחד ואחת ואמרו להם להיזהר שלא להתלכלך כי עוד מעט יבוא מוריס הצלם.

 "לילי, לושיק ולביא, בואו להתלבש לכבוד יום העצמאות", קראה פנינה הגננת.

 שלושה ילדים, שלוש מלבישות: לילי עם פנינה, לביא עם לינה ולושיק עם עדינה.

עדינה הלבישה ללושיק את המכנסיים הכחולים הקצרים, ואז נטלה חולצה אחת מהתיבה הגדולה, פתחה את שקית 
  –הצלופן המרשרשת ועמדה לתלוש את התווית האדומה 

 "לא!" קראה לושיק. "מה קרה, לושיק?" שאלה עדינה. "אל תורידי את הסמל האדום", ביקשה לושיק.
 "לושיק, חמודה, זה לא סמל, זאת סתם פתקה מהחנות"

 "זה כן סמל; זה הסמל הכי יפה בחולצה!"
 "באמת, לושיק, לא לובשים בגדים עם פתקים של חנויות", ניסתה עדינה להסביר.

 "אני רוצה את הסמל האדום!" התעקשה לושיק. "זה הקישוט הכי יפה ליום העצמאות!"
 "אבל אף אחד מהילדים בגן לא לובש את החולצה עם הפתק האדום". עדינה התחילה לאבד את הסבלנות.

 "לא אכפת לי מה אף אחד לא עושה", אמרה לושיק. "אני רוצה".
 "לושיק, את רוצה שאני אכעס? אני מורידה את הפתק וזהו. בואי".

 "לא", לושיק משכה בכתפיה ושילבה את ידיה. "אם את מורידה את הסמל האדום, אני לא לובשת את החולצה החדשה".
 "אם לא תלבשי את החולצה החדשה לא תוכלי להצטלם עם כל ילדי הגן, לושיק".

 "אז לא". במשך כמה דקות, עמדו לושיק ועדינה זו מול זו, ואף אחת לא זזה.
 "עדינה, תלבישי את שאר הילדים", אמרה פנינה הגננת. "אל תשימי לב אליה, היא תירגע וזה יסתדר בסוף".

 עדינה הלבישה את הילדים שחיכו לתורם; פנינה ולינה סיימו גם הן. נשארה רק לושיק.

 "הגננת פנינה!" נשמעה קריאה מבחוץ.

 "זה מוריס, הגיע הזמן לצילום", אמרה פנינה, ויצאה כדי לעזור למוריס הצלם לסדר את הספסלים.

שלושה ספסלים ארוכים הוצבו לפי הסדר: הספסל הנמוך ביותר מלפנים, מאחוריו הספסל שהיה קצת גבוה וקצת נמוך 
 ומאחורי שניהם הספסל הכי גבוה. "כל ילדי הגן מוזמנים לשבת על הספסלים כדי להצטלם", קראה פנינה הגננת.

בתוך הגן, ניגשה עדינה אל לושיק, חייכה אליה ולחשה באוזנה, "זה בסדר, לושיק, את יכולה ללבוש את החולצה עם 
הפתק האדום". לושיק התלבשה במהירות הבזק, יישרה את הסמל האדום המבהיק שהיה צמוד לכפתור העליון ויצאה 

 בגאווה אל החצר. היא התיישבה בקצה הספסל הנמוך ביותר, בשורה הקדמית, וחייכה אל המצלמה חיוך רחב.

 מוריס הצלם בכלל לא שם לב לסמל, הוא רק שמח שכל הילדים הגיעו, שכולם ישבו יפה ושכולם חייכו אל המצלמה.

כשהתמונה הייתה מוכנה, הדפיסו ממנה עותקים 
לכל הגננות ולכל ההורים, וכך באלבום התמונות של 

כל אחד מילדי הגן נוספה תמונה מיום העצמאות, 
שבה הם לבושים במכנסיים קצרים כחולים 

ובחולצות חג לבנות עם דגלים וסמלים, ובפינה 
הימנית בשורה הנמוכה יושבת לושיק לבושה כמו 

 כולם ומחייכת.

לבן, כמו כל התמונות של -התמונות היו בשחור
אותה התקופה  ואף אחד לא שם לב שרק על חולצה 

אחת נשאר הפתק של המתפרה, אבל לושיק שמה 
 לב, וזה מאוד מצא חן בעיניה.
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 בזום - 1.9.59: תאריך הישיבה

 :סדר היום של הישיבה

 עדכוני ביטחון .1

 עבודה על תקציב ותכניות העבודה, תכנון ההצגה ליישוב והטמעת המשוב שיתקבל .2

 בקשת משפחה להקדמת קבלת מגרש .3

 דיון:

נדרוש פגישה עם קב"ט  –עמרי הציג את אירוע גניבת הטרקטורים, וכן את הפעולות שנעשו בהמשך לכך. בסיכום  .1

המועצה והצבא לדיון בהיערכות בטחונית מתאימה של גופי הביטחון והיישוב בעקבות האירוע. בין היתר בהצבת 

 מצלמות בשטחי בור המים.

פתיחה, הצגת מיפוי האיתנות ותכניות העבודה, חלוקה לחדרים של דיון ומשוב,  – 9..9הכנה לאסיפת התושבים ב .2

 דקות, וסיכום.  .5החלפת חדרים כעבור 

 צביקי וצדוק –מוריה והילה, הון כלכלי  –יאיר, הון חברתי  –החדרים יובלו ויונחו ע"י חברי ההנהלה : הון תרבותי  

 מורן ומשה. –איילת ויצחק, הון פיזי  –הון ארגוני  

משפחה הגישה בקשה לקבלת אישור לרכישת מגרש לפני השלמת שנת מגורים, לאחר דיון בהנהלה הוחלט שלא  .3

 לאפשר רכישת מגרש. ניתן להתקדם לתכניות לפי תנאי המגרש אך רכישה בפועל לאחר שנת מגורים ביישוב.
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 93.3.55: תאריך הישיבה

 :סדר היום של הישיבה

 קבלת פליטים מאוקראינה באופן זמני למגורים ביישוב, בקשה להבאת קראווילות .1

 הכנת צוותי עבודה לדיון בנושאים שעלו מתוך תהליך התקציב .2

 שריון נציגי קיבוץ כחברי הנהלה .3

 הרחבת המרכולית .4

 דיון:

הוצגו שני המענים שאנו יודעים להציע במטרה לסייע לפליטים מאוקראינה. לקבל משפחה לדיור זמני עד הקיץ,  .1

לקבל משפחה  –שלא תפגע בתכניות הקליטה שלנו, והתחברות לתכנית במתכונת של בית ראשון במולדת. אושר 

עבור  –לדיור זמני ללא תלות בשאלת זכאות חוק השבות או הדתיות שלה, ולקדם בקשה להבאת מבנים לדיור זמני 

 משפחות שיתאימו למגורים ארוכי טווח בקהילה.  צדוק מונה כנציג ההנהלה לקידום הנושא.

מחשבה והכנת תכנית לצוותי קרן השקעות, מיסוי ותקציב ומקורות חיצוניים. איך בוחרים את  -צוותי עבודה  .2

הצוותים, מה תפקידם והרכבם, מטרותיהם ולוחות הזמנים שלהם, והחיבור שלהם מול ההנהלה. ייצא קול קורא 

 לריכוז הצוותים, ולאחריו מרכזי הצוותים שייבחרו בהנהלה ירכיבו את הצוות. 

נכון להיום יש שריון קבוע לשני נציגי קיבוץ בהנהלת הקהילה. עלתה הצעה שהקיבוץ יוותר על  –שריון נציגי קיבוץ  .3

הקיבוץ ישלים את הדיון במוסדותיו  –זכות זו, מתוך תובנה שהיא פחות רלוונטית במציאות של היום. החלטה 

 בנושא, ולאחר מכן תתקבל החלטה בהנהלת הקהילה.

הקיבוץ פנה בהצעה להרחיב את המרכולית, על חשבון החלק המשמש כיום את מערכת החינוך. בדיון,  –מרכולית  .4

על אף המורכבות שתיווצר במערכת, הוחלט כי יש עדיפות להגדלת המרכולית שתשמש את כלל הקהילה, וההנהלה 

 מברכת על המהלך. 
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 3.55..5: תאריך הישיבה

 :סדר היום של הישיבה

 מינוי מרכזים לצוותי עבודה .1

 פגישה עם ו. תרבות .2

 ו. חינוך –פגישה עם פסית  .3

 דיון:

הלל בייטנר לצוות מקורות חיצוניים, אלעד שטרן לצוות מיסוי  –הוצעו ואושרו מרכזים לשלושה צוותי עבודה  .1

ותקציב ואוריה גן לצוות קרן השקעות. צביקי יהיה נציג ההנהלה בצוות מיסוי ותקציב. יתר איוש הצוותים יוצע ע"י 

 המרכזים.

, .0-הועלו האתגרים העומדים בפני הועדה, בראשם הלחץ התקציבי, אתגרי שנות ה –פגישה עם ועדת תרבות  .2

והחוסר במקום פיזי למפגש, לאחסון ולפעילות. החוסר במקום מתחדד לאור הרצון לערוך שיפוץ והתאמה של 

 מרחב התרבות הנוכחי גם לפעילות של צוותי החינוך. 

בסיכום, לאחר הערכה רבה שהובעה לפעילות הועדה ואיילת, הומלץ על הקצאת חלק מתוך תקציב התרבות  

לתשלום לאנשים שיסייעו בעבודה הפיזית. הודגש שאין רצון שועדת תרבות תסחב שולחנות ותכין עוגות, אלא רצוי  

ועדיף לשמר את כוחותיה ולשלם על כך. בשלב זה תשמש המכבסה כמקום אחסון עד לסיום השיפוץ, ותיערך פגישה  

 עם ועדת תכנון למציאת פתרונות קבע. 

פסית תיארה את המערכת, שקמה ופועלת במלואה, את האתגרים והקשיים, את העבודה מול  –פגישה עם ו. חינוך  . 3

הצוות ומול ההורים. בין היתר עלו בשיחה הצורך להקדים את המחשבות על שנת תשפ"ג ועל הקיץ, וכן החשיבות  

 של שיתופי פעולה בין התרבות לחינוך. ההנהלה הציעה את עזרתה בחשיבה וסיוע. 
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 52.4.55: תאריך הישיבה

 :סדר היום של הישיבה

 ריכוז ועדת ביקורת .1

 פגישה עם ועדת קליטה .2

 תכנון דיון ציבורי בנושא התב"ע .3

 דיון:

שלמה רוף הציע את מועמדותו לריכוז ועדת ביקורת, ההנהלה מברכת על כך. נסקר הנוהל המוצע לעבודת הועדה,  .1

חשיבות השיקוף אל הציבור ומעמד הועדה כמבקרת את נהלי קבלת ההחלטות ולא את ההחלטות עצמן. שלמה 

 יגבש ועדה שתוצג בהמשך לאסיפה.

הוצגו המורכבויות העומדות בפני הועדה עם עליית הביקוש למגורים במעלה גלבוע מצד  –פגישה עם ועדת קליטה  .2

אחד, וצמצום היצע הדיור הזמני והיצע המגרשים עד לסיום התהליך על תב"ע חדשה.  הוצגו נושאים כמו קליטת 

דור המשך וקליטת משפחות הפונות ישירות לבעלי בתים ולא דרך ועדת קליטה. בסיכום, אושררה החלטת ההנהלה 

הקודמת על הימנעות מקליטה ישירה, והוצעו דרכים לתעדף את עשרות הפניות המגיעות לקליטה מדי שנה. השאלה 

משפחות בשנה גם במחיר של הותרת דירות  .האם לצמצם את היקפי הקליטה המקסימליים העומדים היום על 

 פנויות נותרה פתוחה. הובעה הערכה רבה להדס, נעמה וחברי הועדה על העבודה האינטנסיבית והחשובה.

הוצג התהליך שמובל ע"י אגף יישובים, בשיתוף עם צוות ההיגוי. נערך דיון עומק על הנושאים  –תכנון תב"ע  .3

הכנת החומר מראש והבהרה של כלל התהליך ואבני הדרך,  –לשיתוף ציבור, נקבעו תאריכים ודגשים חשובים 

 גבולות הגזרה לדיון הציבורי ועוד. מסקנות הדיון יובאו לצוות ההיגוי לצורך שיפור התהליך.  



 

 כ"ו ניסן תשפ"ב

27.4.22 

 

 לכבוד 

 נשות מעלה גלבוע

 

 מכתב תודההנדון: 

 שלום רב,

 לבינן. ביניכןחיבור הבית מיכל ובשם העמותה על יצירת הקשר ו דיירותאני רוצה להודות לכן בשם 

 סביבה בריאהל דרך המפגשים עמכן אשר נחשפות זה תרומה רבה לנשים במהלך יםאנו רוא

 מיטיבה .ו

 

 מות מהמפגשים עמכן.תרהכנסת האורחים שלכן מרגשת מאוד והנשים מאוד שמחות ונ

 

 על כך תודתנו והערכתנו הרבה.

 

 .אנו מקווים שבעתיד נעמיק ונחזק את הקשר ונשמח לשיתופי פעולה נוספים

 

 ,בברכה

 רינת קמה

 רכזת בית מיכל

 


